
 

 
 
 

 

1 

 
 

 
Mødeindkaldelse det lokale uddannelsesudvalg for Blik og VVS 

 
Dato: 1. marts 2023  Tidspunkt: kl. 12.00 – 14.00  Sted: Lokale 25.04 
      (bestyrelseslokale) 
 
 

Mødedeltagere Initialer Organisation Fremmødt Afbud Uden afbud 
 

LUU: 
 

     

Leo Nielsen (Formand) 
 

LN Blik og Rør X   

Torben Gregersen 
 

TG Blik og Rør X   

Thomas Kiel 
 

TK Blik og Rør  X  

Lars Troelsgaard LT Tekniq 
Arbejdsgiverne 

X   

Jesper Hansen JH Tekniq 
Arbejdsgiverne 

 X  

Peder C. Bøndergaard 
 

PB Tekniq 
Arbejdsgiverne 

 X  

      
Elevrepræsentant: 
 

     

Maiken Jensen 
 

MJ I virksomheden  X  

Daniel Hansen 
 

DH I virksomheden  X  

Thomas Juul TJ I virksomheden  X  
 

Kent Beuchert Nielsen KBN Grundforløb 2 
 

X   

      
Virksomhedscenter og 
Kundecenter: 

     

Anita Toft ANTO Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

Pia Rømer Bej PBS Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

      
Ledelsesrepræsentant  

 
    

Martin Lyhne 
Holmgaard 

MLH Herningsholm 
Erhvervsskole 

 X  

Kenneth Østergaard 
Lauridsen 

KLA Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

Gæster      
Lene Gonnsen LG EVU X   

 
Jannik Blumensaadt JB Tekniq 

Arbejdsgiverne 
 X  

Mikkel Evan Jensen 
 

Mije Herningsholm 
Erhvervsskole 

X   

      
Sendt til EVU og Tekniq 
til orientering 
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1. Referat fra seneste møde den 16. november 2022 
a. Godkendelse af referat 
b. Opfølgning af beslutninger 

 
2. Meddelelser/orientering 

a. Elevrepræsentanten 
b. Formanden 
c. Skolen 

 
3. Praktikpladssituationen 

a. Rekruttering 
b. AUB-ansøgning/anvendelser af AUB-midler 
c. 3-Parts midler 

 
4. Skoleoplæringssituationen 

a. SOL 

 
5. Efteruddannelse/AMU 

 
6. Fremtidige eksamener 

 
7. Status på afholdte certifikatprøver 

a. Beståelsesprocenter på certifikater 
 

8. Praktikvejledninger – spørgsmål fra Herningsholm 

 
9. Næste møde 

 
10. Eventuelt 
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Referat LUU møde VVS 01.03.2023 
 
 

 
1. Referat fra seneste møde den 16. november 2023 

a. Godkendelse af referat 
Præceringen af skills grundet uregelmæssigheder i afholdelsen. 
Referat godkendt 
 

b. Opfølgning af beslutninger 
Toiletforhold til pigerne i vvs-afdelingen er blevet mobiliseret. Der er dog blevet nødvendig at 
have toilettet aflåst, når det ikke benyttes, da toiletskiltet kun for piger ikke blev respekteret. 
I lærergruppen er der blevet drøftet oplæringsvejledningerne. Bruger vi dem rigtigt? Det er 
så blevet til, at vi har indkaldt til mester-lærlingesamtaler. I dag er der samtaler på H3. I uge 
10 vil det være på H1. 
Vi sørger for evaluering internt i lærergruppen samt formidling til LUU. 
Svendeprøveafholdelsen er stadig i drøftelse. Vi modtager gerne input til en god afholdelse 
af afslutningen. Måske en kåring af god kammerat. 
 

2. Meddelelser/orientering 
a. Elevrepræsentanten 

Rigtig god opstart med grundforløbet. De kunne godt bruge lidt mere tegning. Måske når 
opgaverne er lavet, så der lå et hæfte med ekstra opgaver. Særdeles når læreren har 20 
andre elever og man måske skal vente på at læreren har tid til spørgsmål, så havde man 
måske noget man kunne bruge tidsmæssigt godt. 
Mikkel fortæller, at der er i gang med at blive lavet små læringsvideoer som man kan bruge. 
De kunne godt tænke sig en bedre blanding af teori og praktik. Ex.vis en halv dag med teori 
og resten af dagen i praktik. 
Der kan godt være for meget larm i klasserne. Mikkel supplerer med at de skal huske, at de 
er voksne mennesker og så må de hjælpe med at tysse på hinanden. Måske skal dem som 
ikke kan lære det, der må de sendes hjem til virksomheden. 
Leo spørger om ikke man kan lave en seance om hvordan gode læringsregler i et 
klasselokale er. Mikkel siger, at med helt unge mennesker så virker det ikke. Lars støtter op 
om, at de skal hjem til mester.  
 

b. Formanden 
Blik kursus efter arbejdstid er blevet afholdt i Ålborg. Det har været en stor succes. Leo 
spørger om ikke at vi skal afholde det i efteråret i Herning. Ex.vis om droner. Kenneth 
fortæller at vi kan inddrage videnscenteret omkring det. 
 

c. Skolen 
Det går godt.  
Vi har et H1 og et H3 hold inde i 1. kvartal. Vi er begyndt med 2 grundforløbshold med 29 
elever hvor alle pr dags dato har uddannelsesaftale. 
Lene spørger om der er udfordringer på andre uddannelser med skoleoplæring og det er der 
på tømrer. Udfordringen lige nu er at der mangler lærlinge på vvs men der er ikke blevet set 
stoppet i samfundet endnu og så er det ikke sikkert at der bliver taget flere men tvært imod 
at aftalerne bliver ophævet i stedet for. 
Vi har haft installatør kursus på A-certifikat. Så har vi haft hold fra både Rybners og 
Mercantec som har haft køle og A-Certifikat. 
AMU har haft fjernvarme samt blikkenslagerkursus.  
Messen i Frankfurt er blevet aflyst, da ejeren af det hus, vi havde lejet, annullerede aftalen. 
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Der bliver Talentcamp indenfor VVS og Blik for hele DK i uge 27. Der bliver afsat 2 
bliklærere samt 3 energilærere. Kenneth vil gerne have, at EVU hjælper med udbredelsen af 
Talentcamp til skoler m.flere. 
Vi har vundet Skills igen 2. år i træk. 
Kenneth er blevet konstitueret uddannelsesleder for elektrikerne. 
Jens Dam fra VVS kommer til at stå for skemalægning og planlægning for at aflaste 
Kenneth. 
231 uddannelsesaftaler hvor af 34 er korte aftaler.  
Lene Gonnsen: EVU’s årsstatistik er kommet på deres hjemmeside. Lene har fået en ny 
kollega der hedder Anders.  
DM i Skills er gået rigtig godt. Brandingen var skruet i vejret med en rigtig flot stand. Besøg 
af kronprinsen samt flere ministre. Herning vandt DM skills i år. Planlægningen af næste års 
Skills samt Euro Skills. Kenneth er blevet udpeget til workshopmaneger. Han skal være med 
til at opbygge standene mm. 
EVU er meget opmærksom på certifikat undervisning. Der er blevet afholdt en workshop for 
alle skolerne. Der er i gang med at blive udviklet materiale som kan understøtte lærlingene i 
fjernvarme mm. 
Der er også ved at blive udviklet materiale til ventilation til de skoler som ikke har selve 
specialet men stadigvæk skal undervise i det på hovedforløbene og grundforløbene. 
Uge 26kursus er i Roskilde i år. 
Der er fokus på lokale uddannelsesplaner. Der er kun 3 skoler der har tjek på det. Herning er 
en af dem. 
EVU har fået en censor rapport fra Herning, hvor der står, at der er anlæg som mangler 
vand. EVU har nu fået lavet en vejledning om hvordan det skal afleveres sådan at det ikke 
kan misforstås hvordan det skal afleveres. 
Kenneth spørger efter en drejebog til Skills. Lene fortæller, at mødet er blevet aflyst og at det 
kommer? 

 
3. Praktikpladssituationen 

a. Rekruttering 
Der er ikke nogen, der mangler lærepladser på grundforløbet. 
 

b. AUB-ansøgning/anvendelser af AUB-midler 
Vi søger pt ikke nogen AUB-midler, da vi ikke har noget at søge på. 
 

c. 3-Parts midler 
Vi er i gang med at afslutte projektet med flere piger på uddannelsen. Vi er også i gang med 
at gøre det mere hyggeligt at være på skolen – bedre studiemiljø. Man skal have lyst til at 
være her. 
Lærerteamet har også været inde over og været med til at lave nogen talebobler om 
hvordan der skal tales i vvs-afdelingen og hvordan skal der arbejdes med at vise faget frem.  
 

4. Skoleoplæringssituationen 
a. SOP 

Ingen SOP pt på VVS 

 
5. Efteruddannelse/AMU 

Se punktet under Kenneth. 

 
6. Fremtidige eksamener 
Vi afholder svendeprøver for blikkenslager 20.04.23 og VVS i uge 25 (19 elever) over 2 dage. 
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7. Status på afholdte certifikatprøver 
a. Beståelsesprocenter på certifikater 

 
2023 

Certifikatfag: 
Tilmeldte elever pr. hold / bestået 

 1. kva. 2. 
kva. 

3. 
kva. 

4. 
kva. 

FjR-ordning (Fjernvarme)  6/6     

VVS-Installationstekniker 1 på gammel 
ordning/er ikke 
gået op 

    

Kølecertifikat KAT.2  6/6 Mercantec 
12/9 Rybners 
(ny ordning 
dumpede) 

    

Plastsvejsecertifikat 
”RØR”  

7/7     

A-Gas certifikat 7/7     

 
 
Det var den nye version som dumpede. Det bliver spændende at følge. 
 
Hvis vi skal låne en FKB på plastkursus, så er de 3 skoler som har FKB’en, ikke særlige 
villige til at låne den ud. Det er udfordrende, når vi skal udbyde USME mm. 

 
8. Praktikvejledninger – spørgsmål fra Herningsholm 

Valgfri specialefag står på praktikvejledningen helt indtil H4. Det giver ikke mening, når det på 
vvs-energispecialisten skal afholdes på H3. 
Det ville også være ønskeligt med en word udgave. 
 

Den 7. juni 2023 
Den 5. juli 2023 – besigtigelse af Talentcamp 
Den 20. september 2023 
 

9. Næste møde 
 

10. Den 7. juni 2023 
11. Den 5. juli 2023 – besigtigelse af Talentcamp 
12. Den 20. september 2023 

 
13. Eventuelt 

 
Er der styr på censor fra Tekniq? 
 
Punkter til opfølgning:  
Mester/elev samtaler 
Oplæringsvejledninger 
 
 
 


